
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 1. april 2019 stillet følgende spørgs-

mål nr. 751 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.   

 

Spørgsmål nr. 751:  

”Af besvarelse af SUU alm. del – spm. 234 fremgår, at Sundhedsstyrelsen i dag vurde-

rer, at der foreligger dokumenteret effekt for, at behandling med kølehætter nedsæt-

ter risikoen for hårtab ved kemoterapi, samt at behandlingen ikke synes at være for-

bundet med øget risiko for metastaser i hoved bunden, men at der fortsat er betæn-

keligheder af organisatorisk og ressourcemæssig karakter forbundet med behand-

lingstilbuddet. Deler ministeren den opfattelse, at kemopatienter i hele landet skal 

tilbydes den samme effektive behandling med kølehætte? Og vil ministeren i så fald 

se nærmere på, hvordan kølehættemaskiner at udbredes og tilbydes til patienter i 

hele landet, så ressourcemæssige hensyn i den enkelte region ikke står i vejen for, om 

en patient tilbydes behandlingen?” 

 

Svar: 

Ministeriet har til brug for min besvarelse anmodet om bidrag fra Sundhedsstyrelsen 

og Danske Regioner. På baggrund af bidraget forventes spørgsmålet at kunne besva-

res primo juni 2019. 
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